

Valoarea coşului minim de consum lunar va fi actualizata anual de INS prin HG

Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, decizional, proiectul de lege prin care valoarea cosului minim de consum lunar pentru un trai decent se actualizeaza anual de catre Institutul National de Statistica (INS) si se aproba prin hotarâre a guvernului.

Pentru proiectul de lege au votat 158 de deputaţi, şapte au fost împotriva, iar 82 s-au abţinut.

Propunerea legislativa modifica si completeaza OUG 217/2000, stabilind ca actualizarea cosului minim de consum lunar se face de catre Institutul National de Statistica, iar valoarea acestuia se aproba prin Hotarâre de Guvern.

"Valoarea cosului minim de consum lunar pentru un trai decent se actualizeaza anual de catre Institutul National de Statistica si se aproba prin hotarâre a Guvernului. Coşul minim de consum pentru un trai decent constituie elementul principal de fundamentare a salariului de baza minim brut pe tara garantat în plata şi a politiciii salariale", potrivit raportului de adoptare cu amendamente, emis de Comisia pentru munca şi protecţie sociala a Camerei Deputaţilor.

Raportul prevede ca valoarea coşului minim de consum lunar pe luna septembrie 2018 este de 6.762 de lei. Acesta include 11 categorii de cheltuieli: alimentaţie - 1.405 de lei; îmbracaminte şi încălţaminte - 651 de lei; locuinţa - 1.781 de lei; dotarea locuinţei - 220 de lei; cheltuieli cu locuinţa - 477 de lei; produse de uz casnic şi igiena personala - 238 de lei; servicii - 488 de lei; educaţie şi cultura - 546 de lei; îngrijirea sanataţiei - 107 de lei; recreere şi vacanţa - 234 de lei; fondul de economii al familiei - 615 de lei.

Cantitatile si valoarea aferente fiecărei componente a cosului au fost calculate pentru o familie alcatuita din doi adulti salariati, de 35-45 de ani, si doi copii în întreţinere, de 12-14 ani si respectiv 8-10 ani.

Camera Deputaţilor a adoptat proiectul în calitate de for legislativ decizional şi va merge la preşedintele României pentru promulgare.